

AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 6
RUANGAN : NASIONAL

Khairy yakin RUU kawalan tembakau dilulus

Putrajaya: Menteri Kesehatan, Khairy Jamaluddin, yakin Rang Undang-Undang Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022 yang membawa agenda Generasi Penamat (GEG) kepada tabiat merokok bakal diluluskan dalam Dewan Rakyat pada sidang akan datang.

RUU yang sebelum ini dirujuk ke Jawatankuasa Pilihan Khas (JPK) Parlimen, menurut Khairy bakal mempunyai pindaan selepas ia mengambil kira cadangan dikemukakan ahli jawatankuasa.

Beliau berkata, JPK sudah tiga kali bermesyuarat dan satu lagi mesyuarat akan diadakan minggu depan.

"Dasarnya majoriti daripada Ahli Parlimen bersetuju dengan RUU itu. Malah, dalam surat yang ditulis oleh Ketua Pembangkang kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Anwar Ibrahim juga sebut bahawa secara keseluruhannya Ahli Parlimen pembangkang daripada Pakatan Harapan (PH) menyokong RUU ini.

"Cuma mereka minta supaya dibuat beberapa pindaan supaya diperjelas kuasa penguat kuasa, soal denda dan sebagainya. Saya percaya kebanyakan daripada isu ini sudah diselesaikan dalam JPK," katanya pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri Kesihatan, kelmarin.

Bentang RUU kepada JPK

Khairy berkata, beliau akan membawa RUU yang sudah diperkemas itu kepada mesyuarat JPK minggu depan untuk dipersetujui.

Beliau berkata, JPK sendiri dianggotai Ahli Parlimen daripada parti politik utama dalam Dewan Rakyat termasuk Barisan Nasional (BN), Perikatan Nasional (PN) juga Parti Penguat Tanah Air (PEJUANG).

RUU itu yang antara lain bakal melarang penjualan serta penggunaan sebarang bentuk bahan merokok termasuk rokok elektronik kepada individu yang dilahirkan pada 1 Januari 2007 dan seterusnya, disifatkan menghadkan kebebasan memilih oleh beberapa Ahli Parlimen selepas ia dibentangkan pada Julai lalu.

Pada 2 Ogos, Dewan Rakyat bersetuju RUU Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022 dirujuk ke JPK Parlimen untuk diteliti serta membuat syor penambahbaikan, ketika usul itu pada peringkat bacaan kedua.

Ditanya mengenai nasib RUU berkenaan ketika banyak cakap-cakap mengenai tarikh Pilihan Raya Umum Ke-15 (PRU-15) termasuk sidang Parlimen yang mungkin terpaksa disingkatkan, Khairy berkata, Dewan Rakyat terikat dengan usul itu.

'Banyak belum selesai'

Khairy mahu rancang pelbagai inisiatif perkasaa fasiliti kesihatan

Oleh Rafidah Mat Ruzki
 fidahruzuki@bh.com.my

Putrajaya: Penambahbaikan fasiliti kesihatan bawah Kementerian Kesehatan (KKM) terutama di kawasan luar bandar adalah antara perancangan yang menjadi keutamaan Khairy Jamaluddin pada tahun keduanya sebagai Menteri Kesehatan.

Beliau mengakui, jika terus diberikan kesempatan untuk menerajui Kementerian itu selepas ini, ada banyak perkara dan isu yang mahu diselesaikan termasuk membabitkan pegawai dan kakitangan kesihatan bersekutu serta jururawat.

Katanya, ada banyak perkara yang sudah dimulakan dan mungkin memerlukan sedikit masa lagi untuk diselesaikan. "Mungkin masa yang tidak ada pada saya. Tetapi sekiranya saya diberikan kemudahan waktu tambahan, ada perkara membabitkan prasarana kesihatan yang memerlukan penambahbaikan segera.

"Saya sejak beberapa minggu lalu pergi ke lapangan membuat tinjauan ke fasiliti kesihatan terutama di kawasan luar bandar seperti di Sabah, Sarawak, Kedah dan di negeri lain akan datang.

"Saya lihat status prasarana, bukanlah semua tetapi banyak dalam keadaan daif," katanya



Khairy bersalaman dengan Dr Noor Hisham pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri Kesehatan, di Putrajaya.

(Foto BERNAMA)

pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri Kesehatan, kelmarin.

Yang turut hadir, Ketua Pengarah Kesihatan, Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah.

Khairy berkata, jika diberikan waktu tambahan ia sudah semestinya antara keutamaan untuk diselesaikan supaya pengalaman yang diperolehi sewaktu pandemik tidak dibazirkan.

Beliau berkata, sewaktu pandemik, rakyat mulai menyedari bahawa sektor kesihatan bukan hanya mendapatkan rawatan selepas sakit, sebaliknya ada kepentingan untuk penjagaan kesihatan termasuk strategi pencegahan, gaya hidup yang sihat, penjagaan kesihatan utama serta kemudahan klinik kesihatan yang lebih moden dan mudah dicapai.

Perkara kedua yang mahu diperhatikan adalah sumber

manusia KKM.

Khairy berkata, biarpun KKM tidak dapat menawarkan jawatan tetap kepada semua doktor kontrak sedia ada, namun pihaknya mampu menambah jawatan tetap yang terbesar sejak sistem kontrak diperkenalkan pada 2017.

Tingkat kesediaan negara

Sementara itu, Khairy berkata, pengalaman negara dan KKM berdepan pandemik COVID-19 sejak 2020 sehingga kini perlu di-institusikan sebagai ketersediaan menghadapi pandemik lain di masa depan.

Dalam pada itu, katanya, sistem Penilaian 360 bakal diperluaskan tahun ini membabitkan Pengarah Hospital KKM di seluruh negara.

Katanya, bagaimanapun ia takutuk kepada persetujuan Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA).

Beliau berkata, ketika ini, Sis-

tem Penilaian 360 hanya diguna pakai terhadap pengurusan tertinggi di kementeriannya.

Katanya, ketika ini pengarah hospital hanya dinilai oleh pegawai atasannya, namun selepas sistem penilaian itu diperluaskan kelak, mereka turut dinilai oleh rakan sejawat (peers) dan pegawai bawah kelolaan mereka.

Pengenalan Sistem Penilaian 360 itu adalah antara penambahbaikan yang sudah, sedang dan bakal dilaksanakan KKM.

Beliau berkata, KKM juga sudah menubuhkan Pasukan Petugas Khas bagi Penambahbaikan Budaya Kerja Perkhidmatan. Pada masa sama, Khairy berkata, sehingga bulan ini, sebanyak 11,462 pelantikan tetap sudah dilaksanakan membabitkan 4,333 Pegawai Perubatan; 1,457 Pegawai Pergigian; 1,688 Pegawai Farmasi; 3,087 Jururawat; Jurupuluh Fisioterapi (85); Jurupuluh Carakerja (90); Penolong Pegawai Kesihatan Persekitaran (135); Juru-teknologi Pergigian (86) dan Pembantu Pembedahan Pergigian (50).

Beliau berkata, sekurangnya 8,686 perjawatan tetap tambahan membabitkan Pegawai Perubatan, Pegawai Pergigian dan Pegawai Farmasi akan diwujudkan dalam tempoh bermula 2022 hingga 2025, melibatkan implikasi kewangan sebanyak RM2.26 bilion.

Selain itu, beliau berkata, sebanyak 800 jawatan tetap Pakar Perubatan dan 70 Pakar Pergigian diwujudkan setiap tahun di KKM mulai tahun depan hingga 2025 bagi menampung keluaran pakar perubatan tetap di fasiliti kesihatan bawah kementerian itu.

Lebih ramai jururawat ke jawatan tetap

Johor Bahru: Seramai 1,136 Jururawat Gred U29 keluaran Institut Latihan Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) dan 2,804 jururawat swasta, yang dilantik secara kontrak serta masih berkhidmat bersama KKM bagi menyokong perkhidmatan kesihatan khususnya dalam tempoh pandemik COVID-19, akan diserap ke jawatan tetap.

Menterinya, Khairy Jamaluddin, berkata pelantikan tetap itu akan dibuat secara berfasa dalam tempoh suku keempat tahun ini dan suku pertama tahun depan.

Beliau berkata, pelantikan tetap juga membabitkan Jururawat Masyarakat Gred U19 sebagai Jururawat Gred U29. "Seramai 1,406 Jururawat Masyarakat Gred U19 yang telah lulus kursus Diploma Kejururawatan Peningkatan Secara Lanjutan (PSL), namun masih belum ditawarkan pelantikan tetap se-

cara PSL ke jawatan Jururawat Gred U29.

"KKM akan memfleksikan jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19 kepada jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19/Jururawat Gred U29.

"Pindaan ini dibuat bagi membolehkan Jururawat Masyarakat Gred U19 yang lulus kursus Diploma Kejururawatan PSL, dapat ditawarkan pelantikan tetap dan kekal mengisi jawatan sedia ada sebagai Jururawat Gred U29.

"Dalam hal ini, KKM bercadang menggunakan 2,775 jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19 yang kosong untuk diisi graduan jururawat Institut Latihan KKM mahupun swasta," katanya selepas Majlis Perasmian 25th Joint Malaysia-Singapore Nursing Conference 2022 di Hotel 'Thistle, di sini, semalam.

Turut hadir Pengarah Kejururawatan Malaysia, S Devi.

Khairy berkata, KKM juga me-

nawarkan kenaikan pangkat ke Gred U42 kepada 110 jururawat yang memiliki ijazah sarjana muda kejururawatan yang diiktiraf kerajaan, membabitkan 50 Jururawat Gred U32 dan 60 Jururawat Gred U36. Tawaran ini akan dibuat pada 17 Oktober 2022.

Selesaikan isu jururawat

Katanya, sebanyak 49 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 lagi akan diisi menerusi pengambil-tan tetap oleh Suruhanjaya Perkhidmatan Awam (SPA) yang akan dilaksanakan pada suku pertama tahun 2023.

"KKM mengunjurkan sebanyak 226 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 diwujudkan dalam tempoh 2023 hingga 2025 iaitu sebanyak 63 jawatan pada tahun 2023, 125 jawatan pada tahun 2024 dan 38 jawatan lagi pada tahun 2025.

"Jumlah ini tidak termasuk

unjukan pewujudan sebanyak 7,434 jawatan Jururawat Gred U29, Gred U32 dan Gred U36 dalam tempoh yang sama.

"Berdasarkan unjukan pewujudan sebanyak 226 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 ini, KKM akan menguruskan pelantikan tetap dan menawarkan kenaikan pangkat kepada pegawai yang layak mengikut tahun berkenaan," katanya.

Kadar nisbah jururawat dengan pesakit di Malaysia pada tahun 2020 ialah 1:302, jumlah itu semakin baik pada tahun 2021 dengan kadar nisbah 1:297, namun masih belum memenuhi sasaran Pertubuhan Kesihatan Sedunia (WHO) iaitu 1:200.

Khairy berkata, selepas isu doktor kontrak, sebahagian isu jururawat kini telah diselesaikan dan pada masa akan datang isu Pembantu Perubatan juga dalam perancangan untuk penyelesaian.

AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 7
RUANGAN : NASIONAL

Kementerian mohon RM3.4 bilion jayakan enam inisiatif kesihatan

Peruntukan demi memberi rawatan terbaik kepada rakyat

Oleh Rafidah Mat Ruzki
fidahruzki@bh.com.my

Putrajaya: Kementerian Kesihatan (KKM) sudah mengemukakan Permohonan Insentif Baharu 2023 berjumlah RM3.4 bilion bagi pelaksanaan enam cadangan tahun depan.

MENJELANG BAJET 2023

Menterinya, Khairy Jamaluddin, berkata permohonan itu dikemuka dan dibentangkan kepada Kementerian Kewangan dalam sesi libat urus bersama Menteri Kewangan, Tengku Datuk Seri Zafrul Tengku Abd Aziz, pada 30 Ogos lalu.

Beliau berkata, enam cadangan itu adalah untuk Pengukuhan Program *Healthcare & Wellness* dengan kos RM738 juta; penam-

bahbaikan dan baik pulih fasiliti kesihatan KKM yang menelan belanja RM791.5 juta serta meningkatkan keberkesanan rawatan kesihatan yang memerlukan kos RM850 juta.

"Inisiatif keempat membabitkan penggantian aset perubatan yang kritikal dan usang dengan kos RM400 juta; pendigitalan perkhidmatan kesihatan (RM460 juta) dan insentif penghargaan anggota kesihatan RM183 juta," katanya pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri Kesihatan, kelmarin.

Yang turut hadir, Ketua Pengarah Kesihatan, Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah.

PM sokong cadangan tingkat peruntukan

Khairy berkata, KKM juga amat berterima kasih kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob; Tengku Zafrul serta rakyat Malaysia yang pada amnya menyokong cadangan meningkatkan peruntukan kepada kementerian berkenaan kepada 5 peratus daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) berbanding peruntukan sedia ada pada kadar 2.10 peratus daripada KDNK.

Beliau berkata, permohonan itu adalah rasional dalam menawarkan perkhidmatan yang memelihara rakyat Malaysia agar sentiasa sihat dan merawat mereka

yang sakit pada tahap terbaik.

"KKM juga sedar untuk menunaikan permohonan ini bukan bermakna kita hendak ia terus dilaksanakan tahun depan.

"Mungkin mengambil masa dalam tempoh lima tahun dan kita pun faham kedudukan kewangan negara," katanya.

Pun begitu, Khairy berkata, beliau berasakan ia boleh dilaksanakan termasuk melalui peningkatan kutipan hasil atau merasionalkan semula peruntukan terutama subsidi petroleum kepada golongan sasar.

"Tentu terdapat lebih untuk agihkan semula kepada Kesihatan," katanya.

AKHBAR : HARIAN METRO

MUKA SURAT : 5

RUANGAN : NASIONAL

Hanya mahkamah boleh akses laporan

Kuala Lumpur: Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) hanya boleh mengemukakan laporan perubatan bekas Perdana Menteri Datuk Seri Najib Razak kepada mahkamah.

Ini selari dengan tanggungjawab KKM untuk mematuhi tata etika kerahsiaan pesakit.

Ketua Pengarah Kesihatan Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah berkata, sebarang maklumat terperinci mengenai kesihatan seseorang pesakit hanya boleh dikemukakan kepada mahkamah sekiranya diarahkan berbuat

demikian.

"Penyiasatan klinikal, rawatan dan pemantauan sudah dijalankan oleh pihak KKM dan laporan perubatan akan dikemukakan kepada mahkamah (atas perintah mahkamah). Namun pada masa sama, KKM mempunyai tanggungjawab mematuhi tata etika kerahsiaan pesakit mengikut Akta Perubatan 1971 (Pindaan 2012)," katanya dalam kenyataan di Facebook, semalam.

Sejak beberapa hari lalu, tular di media sosial mengenai dakwaan yang mengatakan layanan istimewa

diberikan terhadap Najib yang dirujuk dengan nama 'Kod Merpati'.

Dakwaan berkenaan antaranya membabitkan pengubahsuaian ruang penjara untuk Najib selain laporan beliau dimasukkan ke Hospital Kuala Lumpur minggu lalu dan Hospital Rehabilitasi Cheras kelmarin kerana mengalami masalah kesihatan.

Di samping itu, Dr Noor Hisham berkata, Najib dihantar ke HKL untuk mendapatkan rawatan perubatan susulan perintah Mahkamah Tinggi pada 12 Sep-

tember lalu.

Menurutnya, ia berikutan keadaan kesihatan bekas Perdana Menteri berkenaan yang tidak memuaskan dengan menegaskan tindakan itu selaras dengan Seksyen 37 Akta Penjara.

Terdahulu, Najib sedang menjalani hukuman penjara selama 12 tahun selepas Mahkamah Persekutuan mengekalkan sabitan dan hukuman terhadapnya dalam kes penyelewengan dana RM42 juta SRC International Sdn Bhd.

“
Penyiasatan klinikal, rawatan dan pemantauan dijalankan KKM
Dr Noor Hisham



AKHBAR : HARIAN METRO
 MUKA SURAT : 6
 RUANGAN : LOKAL

INSIDEN KEDUA DALAM 10 HARI

Klinik berapi lagi!

Oleh Amirul Aiman
 Hamsuddin
 am@hmetro.com.my

Sabak Bernam

Terbakar akibat litar pintas atau perbuatan khianat? Persoalan itu timbul susulan kejadian kebakaran membabitkan dua klinik di daerah ini dalam tempoh 10 hari.

Terbaru semalam, Klinik Desa Kampung Batu 4 di Jalan Sekolah, Sepintas di sini, musnah dalam kebakaran.

Difahamkan, kejadian itu adalah kejadian kedua berlaku di daerah ini selepas kebakaran Klinik Kesihatan Parit Baru di sini, pada 12 September lalu.

Pengarah Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia (JBPM) Selangor, Norazam Khamis, berkata pihaknya menerima panggilan berhubung kebakaran itu jam 5.08 petang.

Beliau berkata, sepasukan 13 pegawai dan anggota bersama jentera dari Balai Bomba dan Penyelamat (BBP) Sabak Bernam dan Sungai Besar bergegas ke lokasi.



KEADAAN Klinik Kesihatan Parit Baru yang terbakar pada 12 September lalu.

“Sebaik tiba, kami mendapati api marak dan klinik itu sudah terbakar 60 peratus berikutan struktur bangunan diperbuat daripada kayu.”

“Api berjaya dikawal dan dipadamkan sepenuhnya jam 5.46 petang,” kata-

nya.

Norazam berkata, ketika kejadian seorang wanita yang juga kakitangan klinik desa berusia lingkungan 30-an dipercayai sedang bertugas di bangunan berke-

naan.

“Bagaimanapun, mangsa berjaya menyelamatkan diri

setelah menyedari kebakaran itu serta tidak mengalami kecederaan,” katanya.

Beliau berkata, punca kebakaran dan anggaran kerugian masih dalam siasatan.

Sebelum ini Klinik Kesihatan Parit Baru di Jalan Masjid Kampung Parit Baru, di sini, musnah dalam kebakaran, jam 3.49 pagi.

Kebakaran itu tidak membabitkan mangsa dengan anggaran kemusnahan kira-kira 70 peratus.

“
 Api berjaya
 dikawal dan
 dipadamkan
 sepenuhnya jam
 5.46 petang
 Norazam



API marak memusnahkan klinik berikutan struktur bangunan diperbuat daripada kayu.

AKHBAR : KOSMO

MUKA SURAT : 16

RUANGAN : NEGARA

Tidak capai piawaian standard kebersihan

4 kedai makan kotor di Kuala Krai ditutup

Oleh ROSMIZAN RESDI

KUALA KRAI – Jabatan Kesihatan Negeri Kelantan (JKNK) mengarahkan empat buah kedai makan di sini ditutup selama 14 hari bermula kelmarin selepas didapati tidak mencapai standard kebersihan yang ditetapkan.

Pengarah JKNK, Datuk Dr. Zaini Hussin berkata, kesemua premis tersebut didapati tidak menepati kriteria semasa pihaknya menjalankan Operasi Bersepadu Premis Bersih Siri 09/2022 yang dikendalikan Bahagian Keselamatan Dan Kualiti Makanan JKNK kelmarin.

Menurutnya, sebanyak 64 premis makanan di sekitar Bandar Kuala Krai, kawasan peranginan Dabong, Jelawang, Kampung Laloh dan Jalan Kuala Krai-Gua Musang telah diperiksa dalam operasi itu.

“Sebanyak empat premis diarahkan tutup maksimum selama 14 hari di bawah Seksyen 11 Akta Makanan 1983 kerana tidak mencapai standard kebersihan yang ditetapkan.

“Selain itu, sebanyak 72 notis kompaun telah dikeluarkan kepada pemilik premis dan pengendali makanan atas pelbagai kesalahan yang melanggar Peraturan-Peraturan Kebersihan Makanan 2009,” katanya dalam satu kenyataan di sini semalam.



SEORANG anggota penguat kuasa JKNK menampal notis penutupan sebuah kedai makan yang tidak mencapai standard kebersihan ditetapkan semasa operasi di Kuala Krai kelmarin.

Menurut Zaini, antara kesalahan yang tertinggi dicatatkan dalam operasi itu adalah mengikut Peraturan 32(1)(b) iaitu kegagalan pengendali makanan memakai pakaian yang lengkap semasa mengendali makanan dengan sebanyak 57 notis kompaun telah dikeluarkan.

Katanya, pemilik premis makanan yang didapati tidak mematuhi elemen-elemen penting kebersihan akan diberi bimbi-

ngan bagi meningkatkan tahap kebersihan premis mereka.

“Pengusaha kedai makan dinasihatkan agar mematuhi segala aspek berkaitan kebersihan agar dapat menjamin keselamatan makanan.

“JKNK juga sentiasa peka dan prihatin terhadap perkara yang boleh mengancam kesihatan pengguna dan orang ramai dinasihatkan memilih premis makanan yang bersih,” katanya.

AKHBAR : HARIAN METRO

MUKA SURAT : 28

RUANGAN : LOKAL



KAKITANGAN Jabatan Kesihatan Negeri Kelantan melakukan pemeriksaan di premis makanan dalam Operasi Bersepadu Premis Bersih di daerah Kuala Krai.

TIDAK CAPAI STANDARD KEBERSIHAN

4 kedai diarah tutup

Oleh Hazira Ahmad
Zaidi
am@hmetro.com.my

Kota Bharu

Orang ramai di negeri ini diminta memilih kedai makan yang bersih demi menjamin keselamatan.

Ia berikutan empat kedai makan di Kuala Krai, dekat sini, diarahkan tutup 14 hari berikutan keadaan premis yang tidak mencapai standard kebersihan yang ditetapkan mengikut Seksyen 11 Akta Makanan 1983.

Pengarah Jabatan Kesihatan Negeri Kelantan (JKNK) Datuk Dr Zaini Hussin berkata, ia hasil Operasi Bersepadu Premis Bersih dijalankan pihaknya melalui Ba-

hagian Keselamatan dan Kualiti Makanan kelmarin, membabitkan 66 kakitangan.

Katanya, 64 premis diperiksa dan keutamaan membabitkan premis makanan di sekitar bandar Kuala Krai, kawasan peranginan Dabong, Jelawang, Kampung Laloh dan Jalan Kuala Krai-Gua Musang kerana ia adalah lokasi tumpuan ramai.

"Susulan itu, 72 notis kompaun dikeluarkan kepada pemilik premis dan pengendali makanan di atas pelbagai kesalahan yang melanggar Peraturan-Peraturan Kebersihan Makanan 2009.

"Pada

masa sama, 57 notis kompaun dikeluarkan bagi kesalahan di bawah Peraturan 32(1)(b) iaitu kegagalan pengendali makanan memakai pakaian pengendali makanan yang lengkap semasa mengendali makanan," katanya dalam satu kenyataan, semalam.

Tambah Dr Zaini, pihaknya juga mengeluarkan pelbagai notis di bawah peraturan-peraturan lain.

Katanya, pemilik premis makanan yang didapati tidak mematuhi elemen penting kebersihan akan diberi bimbingan untuk mengambil tindakan pembetulan bagi meningkatkan tahap

kebersihan premis mereka.

"Saya juga menasihati orang ramai supaya memilih premis makanan yang bersih.

"JKNK sentiasa peka dan mengambil berat isu berkaitan keselamatan dan kualiti makanan di negeri ini serta komited dalam memastikan tahap kebersihan premis makanan sentiasa berada di tahap memuaskan," katanya.

Untuk mendapatkan maklumat lanjut berkaitan isu keselamatan makanan, orang ramai boleh menghubungi pejabat kesihatan daerah, pejabat kesihatan terdekat, atau melayari <http://jknkelantan.moh.gov.my/v3/> atau Facebook JKNC di <https://www.facebook.com/HealthofKelantan>.

72 notis kompaun
dikeluarkan kepada
pemilik premis dan
pengendali makanan

AKHBAR : KOSMO
 MUKA SURAT : 6
 RUANGAN : NEGARA

Kakitangan bertaraf kontrak Gred U29 diserap bermula hujung tahun ini

1,136 jururawat ke jawatan tetap

Oleh MOHAMAD FAIZAL HASHIM

JOHOR BAHRU – Kementerian Kesihatan (KKM) akan memperakukan pelantikan tetap seramai 1,136 jururawat Gred U29 kontrak keluaran Institut Latihan KKM pada suku keempat tahun ini dan suku pertama tahun depan.

Menterinya, Khairy Jamaluddin Abu Bakar berkata, seramai 2,804 jururawat swasta yang dilantik secara kontrak dan masih berkhidmat di KKM bagi menyokong perkhidmatan kesihatan khususnya dalam tempoh pandemik Covid-19 turut akan diserap untuk lantikan tetap.

Beliau berkata, langkah itu bagi menghargai sumbangan dan komitmen tinggi yang diberikan oleh jururawat kontrak yang masih berkhidmat di KKM.

"KKM memperakukan pelantikan tetap itu akan dibuat secara berfasa kepada Suruhanjaya Perkhidmatan Awam (SPA) pada suku keempat tahun ini dan suku pertama tahun depan. Pelantikan tetap ini juga melibatkan jururawat masyarakat Gred U19 sebagai jururawat Gred U29.

"Seramai 1,406 Jururawat



KHAIRY JAMALUDDIN (tengah) bergambar bersama jururawat Malaysia dan Singapura pada Majlis Persidangan Kerjasama Jururawat Malaysia dan Singapura ke-25 di Johor Bahru semalam.

Masyarakat Gred U19 yang telah lulus kursus Diploma Kejurawatan Peningkatan Secara Lantikan (PSL), namun masih belum ditawarkan pelantikan tetap secara PSL ke jawatan Jururawat Gred U29.

"KKM akan memfleksikan jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19 kepada jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19/Juru-

rawat Gred U29," katanya selepas Majlis Perasmian 25th Joint Malaysia-Singapore Nursing Conference 2022 di Hotel Thistle, di sini semalam.

Beliau berkata, pindaan ini dibuat bagi membolehkan Jururawat Masyarakat Gred U19 yang lulus kursus Diploma Kejurawatan PSL dapat ditawarkan pelantikan tetap dan kekal

mengisi jawatan sedia ada sebagai Jururawat Gred U29.

Katanya, KKM bercadang untuk menggunakan 2,775 jawatan Jururawat Masyarakat Gred U19 yang kosong untuk diisi oleh graduan Jururawat dari Institut Latihan KKM mahupun swasta.

Katanya, KKM turut menawarkan kenaikan pangkat ke Gred U42 kepada 110 Jururawat yang

memiliki ijazah sarjana muda kejurawatan yang diiktiraf kerajaan.

Jelasnya, tawaran kenaikan pangkat itu dibuat pada 17 Oktober ini melibatkan 50 Jururawat Gred U32 dan 60 Jururawat Gred U36.

"Sebanyak 49 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 lagi akan diisi menerusi pengambilan tetap oleh SPA yang akan dilaksanakan pada suku pertama tahun depan.

"KKM mengunjurkan sebanyak 226 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 diwujudkan bermula tahun depan hingga 2025 iaitu sebanyak 63 jawatan pada 2023, 125 jawatan pada 2024 dan 38 jawatan lagi pada 2025," katanya.

Ujarnya, jumlah ini tidak termasuk unjuran pewujudan sebanyak 7,434 jawatan Jururawat Gred U29, Gred U32 dan Gred U36 dalam tempoh yang sama.

Tambahnya, berdasarkan unjuran pewujudan sebanyak 226 jawatan Jururawat Gred U41/42/U44 ini, KKM akan menguruskan pelantikan tetap dan menawarkan kenaikan pangkat kepada pegawai yang layak mengikut tahun berkenaan.

AKHBAR : HARIAN METRO

MUKA SURAT : 22

RUANGAN : LOKAL

Oleh Rafidah Mat Ruzki
am@hmetro.com.my

Putrajaya

Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) mengemukakan Permohonan Insentif Baharu 2023 membabitkan jumlah RM3.4 bilion bagi pelaksanaan enam cadangan tahun depan.

Menterinya, Khairy Jamaluddin berkata, permohonan itu dikemukakan dan dibentangkan kepada Kementerian Kewangan dalam sesi libat urus bersama entri Kewangan Tengku Datuk Seri Zafrul Tengku Abdul Aziz pada 30 Ogos lalu.

Katanya, enam cadangan itu adalah untuk Penguatkuasaan Program *Healthcare & Wellness* dengan kos RM738 juta, penambahbaikan dan baik pulih fasiliti kesihatan KKM yang melelan belanja RM791.5 juta serta meningkatkan keberkesanan rawatan kesihatan yang memer-

KKM mohon RM3.4 bilion

Mahu laksana enam cadangan untuk penambahbaikan sistem kesihatan rakyat

lukan kos RM850 juta. "Inisiatif keempat membabitkan penggantian aset perubatan kritikal dan usang dengan kos RM400 juta, pendigitalan perkhidmatan kesihatan (RM460 juta) dan insentif penghargaan anggota kesihatan sebanyak RM183 juta," katanya pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri, Kesihatan, semalam.

Turut hadir, Ketua Pengarah Kesihatan, Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah.

Khairy berkata, KKM amat berterima kasih kepada Per-

dana Menteri, Tengku Zafrul serta rakyat Malaysia yang pada amnya menyokong cadangan meningkatkan peruntukan kepada kementerian itu kepada lima peratus daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) berbanding peruntukan sedia ada pada kadar 2.10 peratus daripada KDNK.

Katanya, permohonan itu adalah rasional dalam menawarkan perkhidmatan yang memelihara rakyat Malaysia agar sentiasa sihat dan merawat mereka yang sakit pada tahap terbaik. "Namun KKM sedar untuk

menunaikan permohonan ini bukan bermakna kita mahu ia terus dilaksanakan tahun hadapan.

"Mungkin ambil masa dalam lima tahun dan kita pun faham kedudukan kewangan negara," katanya.

Walaupun begitu Khairy berkata, beliau merasakan ia boleh dilaksanakan termasuk melalui peningkatan kutipan hasil atau merasionalkan semula peruntukan terutama subsidi petroleum kepada golongan sasar.

"Tentu terdapat lebih untuk agihkan semula kepada Kesihatan," katanya.

Sistem Penilaian 360 kesan kes buli kakitangan hospital

Putrajaya: Sistem Penilaian 360 bakal diperluaskan tahun ini membabitkan pengarah hospital Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) di seluruh negara selain bertujuan mengesan kes buli dalam kalangan kakitangan.

Menteri Kesihatan, Khairy Jamaluddin berkata, bagaimanapun, ia tertakluk kepada persetujuan Jabatan Perkhidmatan Awam (IPA).

Katanya, ketika ini Sistem Penilaian 360 hanya digunakan terhadap pengurusan tertinggi di kementerian.

Katanya, ketika ini pengarah hospital hanya dinilai pegawai atasan, namun selepas sistem penilaian itu diperluaskan kelak, mereka turut dinilai rakan sejawat (*peers*) dan pegawai bawah kelolaan mereka.

"Kita menambah (perluaskan) penilaian secara 360 ini secara berkala pada peringkat lain. Tahun ini kita mula dengan pengarah hospital, mungkin tahun depan masukkan ketua jabatan dan pakar dan kita laksanakan sehingga semua peringkat di KKM ini ada penilaian 360.

"Jadi, yang buat penilaian terhadap pegawai, bukan hanya pegawai atasan, sebaliknya dibuat pegawai bawahannya," katanya pada sidang media khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri Kesihatan, semalam.

Turut hadir, Ketua Pengarah Kesihatan, Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah.

Khairy berkata, penilaian sedemikian membantu KKM mengesan kes buli dalam perkhidmatannya.

Pengalangan Sistem Penilaian 360 itu antara penambahbaikan yang sudah, sedang dan bakal dilaksanakan KKM.

Katanya, KKM juga menubuhkan Pasukan Petugas Khas bagi Penambahbaikan Budaya Kerja Perkhidmatan Kesihatan bertujuan menambah baik budaya kerja serta pengurusan perkhidmatan kesihatan dan menyiasat aduan buli di kementerian itu.

Katanya, pasukan itu mengesyorkan penggunaan sistem aduan MyHELP@KKM yang boleh diakses mulai 1 Oktober ini.

"Ia bagi memudahkan aduan kes buli secara langsung dan tindakan susulan segera dapat diambil menerusi tatabaca lebih telus serta menjaga kerahsiaan pelapor," katanya.

Pada masa sama, Khairy berkata, sehingga bulan ini, 11,462 pelantikan tetap dilaksanakan membabitkan 4,333 Pegawai Perubatan, 1,457 Pegawai Pergigian, 1,688 Pegawai Farmasi, 3,087 Jururawat, Jurupulih Fisioterapi (85), Jurupulih Carakerja (90), Penolong Pegawai Kesihatan Persekitaran (195), Juruteknologi Pergigian (86) dan Pembantu Pembedahan Pergigian (50).



KKM memohon RM850 juta untuk meningkatkan keberkesanan rawatan kesihatan di hospital kerajaan.

Putrajaya: Menteri Kesihatan, Khairy Jamaluddin yakin Rang Undang-undang Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022 yang membawa agenda Generasi Penamat (GEG) kepada tabiat merokok bakal diluluskan Dewan Rakyat pada sidang akan datang.

Katanya, RUU yang sebelum ini dirujuk ke Jawatankuasa Pilihan Khas (JPK) Parlimen bakal mempunyai pindaan selepas ia mengambil kira cadangan dikemukakan ahli jawatankuasa.

Beliau berkata, JPK tiga kali bermesyuarat dan satu lagi mesyuarat diadakan minggu depan.

"Secara dasarnya majoriti Ahli Parlimen setuju dengan

RUU KAWALAN PRODUK TEMBAKAU DAN MEROKOK 2022

Majoriti Ahli Parlimen beri persetujuan

RUU itu. Malah, dalam surat ditulis Ketua Pembangkang kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Anwar Ibrahim juga menyebut secara keseluruhannya Ahli Parlimen pembangkang daripada Pakatan Harapan (PH) menyokong RUU ini.

"Cuma mereka minta dibuat beberapa pindaan supaya diperjelaskan kuasa penguatkuasa, diperjelaskan soal denda dan sebagainya.

"Saya percaya kebanyakan daripada isu ini diselesaikan dalam JPK," katanya pada sidang media khas pencapai-

annya selama setahun sebagai Menteri, Kesihatan, semalam.

Khairy berkata, beliau membawa RUU yang diperkemas itu kepada mesyuarat JPK minggu depan untuk dipersetujui.

Katanya, JPK dianggotai Ahli Parlimen daripada parti politik utama dalam Dewan Rakyat termasuk Barisan Nasional (BN), Perikatan Nasional (PN) juga Parti Pejuang Tanah Air (Pejuang).

RUU itu antara lain bakal melarang penjualan serta penggunaan sebarang ben-

tuk bahan merokok termasuk rokok elektronik kepada individu yang dilahirkan pada 1 Januari 2007 dan seterusnya, disifatkan menghadkan kebebasan memilih oleh beberapa Ahli Parlimen selepas ia dibentangkan pada Julai lalu.

Pada 2 Ogos, Dewan Rakyat bersetuju RUU Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022 dirujuk ke JPK Parlimen untuk diteliti serta membuat syor penambahbaikan, ketika usul itu pada peringkat



KHAIRY

"Tahun ini kita mula dengan pengarah hospital"
Khairy Jamaluddin

bacaan kedua.

Ditanya nasib RUU berkenaan ketika banyak cakap-cakap mengenai tarikh Pilihan Raya Umum ke-15 (PRU-15) termasuk sidang Parlimen yang mungkin ditingkatkan, Khairy berkata, Dewan Rakyat terikat dengan usul itu.

Berikutan tu, katanya, ia dibawa semula pada sidang akan datang.

"Dalam usul yang saya bawa, usul dipersetujui Dewan Rakyat bahawa RUU ini dirujuk kepada JPK dan dibawa kepada mesyuarat akan datang. Jadi Dewan terikat dengan usul itu," katanya.

AKHBAR : SINAR HARIAN

MUKA SURAT : 9

RUANGAN : NASIONAL

Tekad Khairy sebelum bubar Parlimen

PUTRAJAYA - Khairy Jamaluddin Abu Bakar memaklumkan beliau akan memastikan beberapa tugasannya sebagai Menteri Kesihatan diselesaikan sebelum pembubaran Parlimen.

Menurutnya, langkah tersebut bagi memastikan segala dasar dan perancangan Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) berjalan dengan baik.

"Tinggal beberapa bulan atau beberapa minggu lagi. Saya hendak pastikan kalau ada tugas yang tidak diselesaikan, dapat diselesaikan," katanya dalam sidang akhbar sempena pencapaian satu tahun beliau di KKM pada Rabu.

Beliau berkata, sekiranya tugas itu tidak dapat disiapkan sepenuhnya sebelum pembubaran Parlimen, ia akan ditinggalkan dalam keadaan baik agar dapat diserahkan kepada bakal menteri kesihatan baharu untuk diteruskan.

Khairy berkata, pegawai kanan KKM yang akan mengambil alih menerajui kementerian selepas Parlimen dibubarkan perlu bersiap sedia bagi menghadapi sebarang kemungkinan sebelum menteri baharu dilantik selepas Pilihan Raya Umum ke-15 (PRU15).

"Dalam tempoh kita bubar Parlimen setiap kementerian akan meneruskan perkhidmatan secara *autopilot* yang diketuai oleh ketua setiausaha kementerian dan sebagainya, jadi daripada sekarang perlu bersiap sedia.

"Kalau saya pura-pura bahawa PRU15 tidak akan berlaku, maka pegawai tidak reti, jadi kita kena buat segala persiapan mulai sekarang," jelasnya.

Demi masa depan seluruh rakyat Malaysia tegas Khairy, Kertas Putih Kesihatan perlu diteruskan.

"Kalau saya sudah tidak ada contohnya bulan November atau Disember, apa yang berlaku kepada Kertas Putih?" soalnya.

Kertas Putih Kesihatan akan memberi tumpuan kepada pembaharuan yang paling asas untuk menangani cabaran sistemik dan struktur utama yang dihadapi sistem penjagaan kesihatan, bukan penyakit tertentu atau individu kumpulan demografi.

Ia dijangka dibentangkan di Parlimen pada akhir tahun ini.

AKHBAR : SINAR HARIAN

MUKA SURAT : 10

RUANGAN : NASIONAL

KKM kemuka enam inisiatif baharu

Inisiatif berjumlah RM3.4 bilion antaranya penambahbaikan dan baik pulih fasiliti kesihatan

Oleh **TUAN BUQHAIRAH TUAN MUHAMAD ADNAN PUTRAJAYA**

Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) mengemukakan enam permohonan inisiatif baharu berjumlah RM3.4 bilion untuk dimasukkan dalam Bajet 2023.

Menterinya, Khairy Jamaluddin Abu Bakar berkata, inisiatif tersebut merangkumi antaranya penambahbaikan dan baik pulih fasiliti kesihatan yang dijangka menelan kos RM791.5 juta dan pengukuhan program penjagaan kesihatan dan kesejahteraan (RM738 juta).

Menurutnya, sebanyak 2,732 klinik kerajaan didapati berada dalam keadaan usang terutama di kawasan luar bandar masih beroperasi untuk mem-

beri perkhidmatan kesihatan kepada rakyat.

"Tidak ketinggalan aset perubatan yang kritikal dan usang yang memerlukan anggaran RM400 juta, pendigitalan perkhidmatan kesihatan (RM460 juta) dan insentif penghargaan anggota kesihatan (RM183 juta).

"Permohonan ini telah dibentangkan melalui sesi libat urus bersama Menteri Kewangan, Datuk Seri Tengku Zafrul Tengku Abdul Aziz pada 30 Ogos lepas," katanya pada sidang akhbar sempena pencapaian satu tahun sebagai Menteri Kesihatan di sini pada Rabu.

Beliau berkata, perkhidmatan kesihatan yang baik boleh dicapai sekiranya kemudahan kesihatan mencukupi dan berfungsi dengan baik.

"Saya sangat sedih melihat keadaan kebanyakan klinik kerajaan khususnya di kawasan luar bandar termasuk Sabah dan Sarawak," katanya.

Khairy berkata, bajet khas daripada Kementerian Kewangan itu akan digunakan untuk menaik taraf infrastruktur bangunan dan peralatan perubatan tambahan.



KHAIRY

"Saya harap kita bukan sahaja dapat peringkatkan perkhidmatan kesihatan terutamanya di kawasan luar bandar, tetapi juga menyediakan persekitaran lebih kondusif kepada pegawai perubatan dan jurawat," katanya.

Ujar Khairy, menteri berterima kasih kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob, Tengku

Zafrul serta rakyat Malaysia yang menyokong cadangan meningkatkan peruntukan KKM kepada lima peratus daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) berbanding peruntukan sedia ada pada kadar 2.10 peratus daripada KDNK.

"KKM juga sedar untuk merealisasikan permohonan ini bukan bermakna kita hendak ia terus dilaksanakan tahun hadapan, mungkin ambil masa dalam tempoh lima tahun kerana kita pun faham kedudukan kewangan negara.

"Namun saya merasakan perkara ini boleh dilaksanakan misalnya melalui peningkatan kutipan hasil atau rasionalkan semula peruntukan terutamanya untuk dirasionalkan subsidi petroleum kepada golongan sasaran," katanya.

BAJET 2023

AKHBAR : SINAR HARIAN

MUKA SURAT : 11

RUANGAN : NASIONAL

Majoriti ahli Parlimen setuju RUU tembakau dan rokok

PUTRAJAYA - Majoriti ahli Parlimen telah menyatakan persetujuan terhadap Rang Undang-undang (RUU) Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022.

Menteri Kesihatan, Khairy Jamaluddin Abu Bakar berkata, surat yang ditulis oleh Ketua Pembangkang, Datuk Seri Anwar Ibrahim kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob juga memaklumkan keseluruhan ahli Parlimen Pakatan Harapan (PH) menyokong RUU itu yang membawa agenda Generasi Penamat (GEG).

"Cuma mereka minta supaya dibuat

beberapa pindaan untuk memperjelaskan kuasa penguat kuasa, soal denda dan sebagainya.

"Kebanyakan isu ini sudah diselesaikan dalam Jawatankuasa Pilihan Khas (JPK) Parlimen," katanya ketika sidang akhbar sempena setahun perkhidmatannya sebagai Menteri Kesihatan di sini pada Rabu.

Menurutnya, RUU yang sudah dipertemaskan itu akan dibawa kepada mesyuarat JPK minggu depan untuk dipersetujui.

"Saya yakin RUU ini akan diluluskan

dalam sidang akan datang," katanya.

Beliau berkata, Dewan Rakyat terikat dengan usul tersebut meskipun berkemungkinan tempoh sidang Parlimen akan disingkatkan tatkala banyak spekulasi mengenai tarikh Pilihan Raya Umum ke-15 (PRU15) diperkatakan.

"Dalam usul yang saya bawa, usul yang dipersetujui oleh Dewan Rakyat bahawa RUU ini dirujuk kepada JPK dan akan dibawa kepada mesyuarat akan datang. Jadi Dewan terikat dengan usul itu.

"Ia perlu dibawa semula kerana usul itu adalah usul Dewan Rakyat. Ia ber-

maksud selepas diselesaikan dalam JPK, usul itu mesti dibawa balik kepada sidang yang akan datang," katanya.

Pada 2 Ogos, Dewan Rakyat bersetuju RUU Kawalan Produk Tembakau dan Merokok 2022 dirujuk ke JPK Parlimen untuk diteliti serta membuat syor penambahbaikan, ketika usul itu pada peringkat bacaan kedua.

RUU itu antara lain bakal melarang penjualan serta penggunaan sebarang bentuk bahan merokok termasuk rokok elektronik kepada individu yang dilahirkan selepas 1 Januari 2007.

8,000 pakar perubatan keluarga diperlukan

Untuk ditempatkan di semua klinik kesihatan termasuk di kawasan pedalaman

Oleh **ASYIKIN ASMIN**
KOTA KINABALU

Malaysia masih memerlukan kira-kira 8,000 pakar perubatan keluarga untuk ditempatkan di semua klinik kesihatan termasuk di kawasan pedalaman di negara ini.

Ketua Pengarah Kesihatan, Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah berkata, bagi meningkatkan lagi usaha menambah pakar dalam bidang berkenaan, Kementerian

Kesihatan Malaysia (KKM) telah bekerjasama dengan universiti dan kolej tempatan menerusi program ijazah sarjana.

"Kita dulu bermula dengan 42 fasiliti yang ada pakar perubatan keluarga tetapi sekarang kita sudah pertingkatkan iaitu melihat kepada spektrum rawatan

kepada komuniti kita dan sekarang kita ada hampir 1,100 pakar perubatan keluarga.

"Sekarang ini dalam kapasiti kita memang memerlukan lebih kurang 8,000 pakar perubatan keluarga supaya dapat ditempatkan di semua klinik-klinik kita tetapi dalam masa sama kita dalam proses untuk meningkatkan lagi usaha menerusi program ijazah sarjana perubatan keluarga di universiti dan kolej tempatan," katanya.



DR NOOR HISHAM

Beliau berkata demikian pada sidang akhbar sempena Persidangan Saintifik Pakar Perubatan Keluarga ke-24 Peringkat Kebangsaan di Pusat Konvensyen Antarabangsa Sabah (SICC).

Dr Noor Hisham berkata, KKM juga mungkin akan bekerjasama dengan kolej lain dari luar negara dalam usaha meningkatkan jumlah pakar perubatan keluarga di negara ini.

"Kalau kita bekerjasama dengan kolej-kolej luar, apabila mereka telah lulus sebagai pakar perubatan keluarga, mereka akan turut diiktiraf di negara lain bukan hanya di negara kita Malaysia.

"Jadi ini penting supaya kita dapat pakar perubatan yang berkualiti yang diiktiraf oleh banyak negara," katanya.

AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
MUKA SURAT : 4
RUANGAN : DALAM NEGERI

KKM mohon bajet RM3.4 bilion

PUTRAJAYA: Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) mengemukakan permohonan insentif baharu berjumlah RM3.4 bilion tahun depan dengan RM791.5 juta daripadanya merupakan penambahbaikan dan baik pulih perkhidmatan kesihatan.

Menteri Kesihatan, Khairy Jamaluddin (**gambar**) berkata, permohonan itu sudah dibentangkan pada sesi libat urus bersama Menteri Kewangan, Datuk Seri Tengku Zafrul Tengku Abdul Aziz pada 30 Ogos lalu.

Selain itu, katanya, antara cadangan lain adalah pengukuhan program penjagaan kesihatan dengan kos RM738 juta dan meningkatkan keberkesanan rawatan kesihatan berjumlah RM850 juta.

"Inisiatif keempat adalah penggantian aset perubatan yang kritikal dan usang dengan kos RM400 juta; pendigitalan perkhidmatan kesihatan (RM460 juta) dan insentif penghargaan anggota kesihatan (RM183 juta)," katanya pada sesi temu bual khas pencapaiannya selama setahun sebagai Menteri, Kesihatan di sini.

Katanya, pihaknya berterima kasih kepada Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob, Tengku Zafrul serta rakyat Malaysia kerana menyokong cadangan meningkatkan peruntukan Kementerian Kesihatan kepada lima peratus daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) berbanding peruntukan sedia ada pada kadar



2.10 peratus.

Khairy berkata, permohonan itu rasional dalam menawarkan perkhidmatan untuk memelihara rakyat Malaysia supaya sentiasa sihat dan merawat mereka yang sakit pada tahap terbaik.

"Kita faham kedudukan kewangan negara namun, inisiatif itu boleh dilaksanakan termasuk melalui peningkatan kutipan hasil atau merasionalkan semula peruntukan terutama subsidi petroleum kepada golongan sasaran," katanya.

Jelasnya, perkhidmatan kesihatan yang baik boleh dicapai sekiranya kemudahan serta prasarana kesihatan ditambah baik dan berfungsi dengan baik.

Khairy berkata, sebanyak 2,732 fasiliti kesihatan awam berada dalam keadaan usang dan daif khususnya di luar bandar namun, masih beroperasi untuk memberi perkhidmatan kesihatan kepada rakyat.

AKHBAR : NEW STRAITS TIMES

MUKA SURAT : 3

RUANGAN : NEWS/NATION

PREPAREDNESS AT YEAR-END

D-G: Health Ministry has S.O.P. to face polls, floods

KOTA KINABALU: A crisis management system is in place to face the general election and monsoon season, Health director-general Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah said yesterday.

He added that the ministry had prepared for all eventualities after the country was struck by the Covid-19 pandemic.

"Preparedness is one of the most important considerations by the Health Ministry, especially in November and December.

"(Health departments in) all states are prepared (to face disasters at year-end).

"We have set the standard operating procedures, (identified) areas to set up our services, and the system required to reach people during floods or other disasters.

"As for the election, we need to

wait for the announcement on when (it will be held). Only then can we be fully prepared like in the past."

Dr Noor Hisham said this at opening of the four-day 24th Family Medicine Scientific Conference at the Sabah International Convention centre here.

On Wednesday, Health Minister Khairy Jamaluddin cautioned against holding the national polls during the monsoon season, which might give rise to infectious and waterborne diseases.

He said several factors would determine the suitability of holding elections, including labour, safety, facilities and health.

Khairy added that a large number of people would be on duty if the election was held during the monsoon season, including at temporary evacuation centres.



Health director-general Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah (centre) at the opening of the 24th Family Medicine Scientific Conference in Kota Kinabalu yesterday. PICTURE BY OLIVIA MIWIL

AKHBAR : NEW STRAITS TIMES

MUKA SURAT : 6

RUANGAN : NEWS/NATION

HEALTH SERVICE QUALITY

KHAIRY: 2,732 CLINICS IN POOR SHAPE

Health minister seeks special budget to upgrade infrastructure, purchase and replace medical equipment

NOR AIN MOHAMED RADHI
AND HANA NAZ HARUN
PUTRAJAYA
news@nst.com.my

UPGRADING health facilities and human resources nationwide is among the aspects Health Minister Khairy Jamaluddin will address in his second year helming the ministry.

Khairy said when he was appointed to the position in August last year, the country was experiencing an acute wave of the Covid-19 Delta variant.

"The ministry's focus for the past two years has been on managing the Covid-19 pandemic.

"Now, as the situation is under control, we can focus on other issues that are also important to ensure the quality of health services being delivered," he said on Wednesday during an interview with the media on his achieve-

ments after a year in office.

Also present was Health director-general Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah.

The Rembau member of parliament said he had been visiting the ministry's health facilities nationwide for the past few weeks and found many to be in poor condition.

"We have 2,732 clinics that are neglected and in a run-down state, but still operational to cater to the healthcare needs of the people. It saddens me to see the condition of many public clinics, particularly those in rural areas.

Khairy said he had requested for the approval of a special budget from the Finance Ministry in the 2023 Budget, which is to be tabled on Oct 7.

"This special budget is for the upgrading of building infrastructure, as well as the purchase and replacement of medical equipment."



Health Minister Khairy Jamaluddin (right) with Health director-general Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah after an interview in Putrajaya on Wednesday. BERNAMA PIC

On human resources, he said he would focus on the welfare of nurses and allied health personnel.

"Doctors are the specialists, but they are supported by allied health personnel.

"Therefore, it is in my plan during my second year as a minister, should I be given another term, to focus on allied health personnel."

Asked what he could have done better as the health minister in addressing Covid-19, Khairy replied: "I have yet to (fully) process what had happened in the past two years.

"Such a retrospective question on what we could have done better in addressing Covid-19, I be-

lieve that it would take us time to process and look back as we are still addressing the problem on a daily basis despite the situation, getting better now."

Meanwhile, Khairy said the Health Ministry staff had performed admirably in dealing with the Covid-19 pandemic.

"As a minister, I am proud of all ministry staff. They worked hard, be it at hospitals, Covid-19 Assessment Centres or Covid-19 Quarantine and Treatment Centres. If this (the pandemic) is to be once in a lifetime, or once in a generation, I think the Health Ministry staff performed admirably and went above and beyond their duty."

On the issue of contract medical officers, Khairy said although not all of them were absorbed into permanent positions, 4,186 additional permanent posts were created in the ministry this year, covering the appointment of 3,586 medical, 300 dental and 300 pharmaceutical officers.

"We delivered more than 4,000 additional posts this year, the biggest since the contract system was introduced in 2017."

The number, he said was part of the 8,686 extra posts created for medical, dental and pharmaceutical officers starting this year to 2025. The creation of permanent posts was approved by the cabinet early this year.

The cabinet also agreed that 800 permanent posts for medical specialists and 70 dental specialists be established in the ministry every year, starting next year.



Health Ministry moots six initiatives worth RM3.4b for 2023 Budget

KUALA LUMPUR: The Health Ministry has proposed six initiatives amounting to RM3.4 billion for next year to be included in the 2023 Budget.

Health Minister Khairy Jamaluddin said the initiatives were tabled during an engagement with Finance Minister Tengku Datuk Seri Zafrul Tengku Abdul Aziz on Aug 30.

He said among the initiatives are to strengthen healthcare and wellness programmes (RM738 million), to improve and repair the ministry's healthcare facilities (RM791.5 million), as well as to bolster the effectiveness of the healthcare system

(RM850 million).

"These also include the replacement of critical and obsolete medical assets (RM400 million), digitalisation of healthcare services (RM460 million) and appreciation incentives for healthcare personnel (RM183 million)," he said during a "One-Year Achievement as Health Minister" interview on Wednesday.

Khairy said he was grateful to Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob and the Finance Ministry for their support in increasing the allocation to the Health Ministry from 2.10 per cent of the gross domestic product to five per cent.

He said the application to increase the allocation was rational, as it would ensure the continuation of efforts to keep Malaysians healthy and treat those who are ill are at an optimum level.

He noted that based on the country's financial position, the plans could take up to five years to materialise.

"Nevertheless, I believe that it could be implemented by increasing the revenue collection or re-rationalising allocations, especially petroleum subsidies, to the targeted groups. By doing so, there will be a surplus for healthcare."

AKHBAR : THE STAR

MUKA SURAT : 6

RUANGAN : NATION

Permanent posts for almost 4,000 nurses

By VENESA DEVI
venesa@thestar.com.my

JOHOR BARU: Close to 4,000 contract nurses that have been serving under the Health Ministry since the Covid-19 pandemic will be given permanent positions, says Minister Khairy Jamaluddin.

He added that this involved some 1,136 contract nurses from the ministry's training institute and another 2,804 from private institutions.

"Between the fourth quarter of this year and the first quarter of next year, we will give permanent positions to 1,136 Grade U29 contract nurses from our training institute.

"The same goes for 2,804 contract nurses from private institutions who are still serving the Health Ministry through the Public Services Commission (PSC). The appointment will be done in phases," he added.

He said this to pressmen after officiating the 25th Joint Malaysia-Singapore Nursing Conference held at a hotel here on Thursday.

Khairy, who is the Rembau MP, added that over 3,000 contract nurses were appointed by the ministry during the pandemic.

"Most of them have been absorbed into the ministry, and some have left. So, these are the balance," he said.

Khairy added that the ministry would also be promoting a total of 110 nurses with bachelor's degrees in nursing recognised by the government to Grade U42.

"This involves 50 Grade U32 nurses and 60 Grade U36 nurses. The offer will be made on Oct 17. On top of that, a total of 49 Grade U41, U42, and U44 positions will be filled through the PSC in the first half of 2023," he said.

He added that the ministry aimed to make some 226 positions involving Grade U41, U42, and U44 nurses available between

2023 and 2025.

"This does not include the other 7,434 Grade U29, U32, and U36 nurse positions we hope to also make available during the same period," he said.

On another matter, Khairy said that the ministry has appealed to the Public Service Department to make amendments to the grade of community nurses who have completed their PSL (Peningkatan Secara Lantikan) nursing diploma.

"There are 1,406 community nurses with U19 Grade who have completed and passed their PSL diploma but have yet to be offered Grade U29.

"As such, the ministry has made an appeal to make way for some flexibility by changing the U19 grade to U19/U29. The amendment is to allow community nurses with PSL to be given permanent positions and fill in empty posts.

"We plan to fill in the 2,775 vacant community nurse positions with graduates from the ministry's training institute or from private institutions if the appeal for the U19/U29 Grade is approved," he added.

On a related matter, Khairy said that the government is also looking into making the PSL nursing diploma more accessible to encourage more community nurses to take it up.

"Currently, the diploma is done full-time for one year. To encourage more nurses to take it up, we are looking into conducting it in phases and adopting the distance learning concept," he said.

He also mentioned that the initiatives are intended to help the government retain nurses and reduce labour shortages in the profession. He said that the ratio of patients to nurses in Malaysia is one nurse for every 297 patients.

'Everyone went above and beyond'

Khairy attributes success in managing pandemic to ministry's dedicated personnel

By JOSEPH KAOS JR
joekaosjr@thestar.com.my

PUTRAJAYA: Taking the middle ground between becoming authoritarian and lenient was key in the country's success in wading out of the Covid-19 pandemic, says Health Minister Khairy Jamaluddin.

He said the ministry – under the stewardship of director-general Tan Sri Dr Noor Hisham Abdullah – had performed admirably in facing one of the most devastating pandemics in the history of mankind.

"As minister, I am very proud of all the ministry's personnel. Every single one of them – at the hospitals, Covid-19 Assessment Centres (CAC), quarantine centres and the thousands of those behind the scenes – have worked so hard to drive us out of the pandemic.

"The ministry has performed admirably and everyone has gone above and beyond, risking their lives, to manage this pandemic," he said at a media interview on his achievements since taking over the ministry's helm.

Khairy took over the reins of the ministry in September last year when Malaysia was right in the thick of the Covid-19 Delta wave, thus putting him in a position to take on one of the most challenging tasks in the country.

In managing the pandemic, Khairy said it was important not to be too punitive when implementing preventive measures, as it could backfire and cause the rakyat to rebel.

"There are times we need to be strict, so we used Act 342 to impose rules and laws. This was especially the case when we still had not vaccinated most of the people and still



Working together:

Khairy speaking at the press conference at the Health Ministry as Dr Noor Hisham looks on. — AZLINA ABDULLAH/The Star

imposed the movement control order," he said, referring to the Prevention and Control of Infectious Diseases Act.

"But at the same time, we understand that taking only punitive actions will anger the people.

"This will cause the people to be disobedient, as no one likes to be policed around.

"This is why in April we stopped enforcing Act 342 in terms of fines. We no longer issued compounds to people for not putting on face masks.

"After two years of facing the pandemic, if

we still feel that the people are not able to live with the virus, it means that we do not trust them.

"So a balanced approach was important, where there was a need for enforcement and also a need to trust the rakyat to make the best decisions for themselves," he said.

Starting in April this year, Malaysia entered the transition to the endemicity phase and has thus far removed most Covid-19 restrictions such as cross-border travel and quarantine requirements.

Businesses have resumed while the wear-

ing of masks is now optional in most settings.

Khairy said the declaration of whether Covid-19 is endemic can only be made by the World Health Organisation after taking into consideration all aspects.

With the current Parliament term approaching its end, Khairy said among the things he wished he had extra time to do was to upgrade dilapidated health facilities and address human resources issues.

Khairy said his visits to health facilities in rural Sarawak, Sabah and Kedah revealed how a lot of the ministry's infrastructure is in dire need of attention.

"If I had additional time, I would like to focus on upgrading these facilities.

"The pandemic has taught us the importance of having ample healthcare services. Now that the pandemic has subsided, we must not put these lessons to waste."

Khairy said currently, there are 2,732 clinics that are in neglected and run-down conditions, yet these facilities are still in operation in order to cater to the healthcare needs of the people.

"Some of the conditions are not only not conducive to working, but they are hazardous for both patients and healthcare workers."

Asked if there was something he felt he could have done better in handling Covid-19, Khairy said:

"Maybe I have not had a chance to step back and process all that has happened in the past two years. We are still addressing the pandemic on a daily basis, even though we are in a much better situation now.

"This retrospective question... is something for later, I suppose."

Ministry confident GEG Bill will tabled in next Parliament session

PUTRAJAYA: There is optimism within the Health Ministry that the Tobacco Control Bill – known as the "generational end game" (GEG) law – will be able to see the light of day in the next Parliament session.

Health Minister Khairy Jamaluddin said the game-changing Bill has to be tabled in the October parliamentary session by hook or by crook, as it is tied to a motion that he had tabled in the last Dewan Rakyat sitting.

"I tabled a motion for the Bill to be referred to the Parliamentary Special Select Committee (PSSC) so it can be reviewed and then brought to the next session.

"So the Dewan Rakyat is tied to this motion and by all means, the Bill has to be tabled in

the next meeting," said Khairy, at an interview with the media on his one year minister-ship.

Khairy was asked if there was a chance the tabling of the GEG Bill could be scuppered if Parliament was dissolved abruptly.

Speculation has been rife that Parliament could be dissolved as early as October to pave way for the 15th General Election to be held before the monsoon season begins in November.

This conjecture is further fuelled by the government's decision to bring forward the October Parliament session date by three weeks to Oct 3.

After two days of fierce debates on the GEG

Bill in August, Khairy decided to send the Bill to a vote and instead refer it to a PSSC to be fine-tuned.

A 13-member bipartisan committee was then formed with Khairy as its chairman to discuss the revisions on the proposed Bill before it can be tabled again in October.

Khairy said the PSSC had so far met three times and will have another meeting next week, ahead of the upcoming Dewan Rakyat meeting.

The minister said most issues on the Bill have been sorted out within the PSSC and expressed optimism that it will receive support in the Dewan Rakyat.

"Generally, most of the members of

Parliament are in favour of the Bill. In fact, in the letter written by Opposition Leader Datuk Seri Anwar Ibrahim to Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob, the former has revealed that all Pakatan Harapan MPs will vote for the Bill.

"The only thing they want is for the several amendments to the proposed Bill be made in which enforcement powers and fines be made clear. I believe all of these have been straightened out in the PSSC," said Khairy.

Under the GEG Bill, it is proposed that individuals born on Jan 1, 2007 and later should not be allowed to smoke or purchase cigarettes and other tobacco products including vapes.

AKHBAR : THE SUN

MUKA SURAT : 2

RUANGAN : NEWS WITHOUT BORDERS

Health Ministry proposing six initiatives in Budget 2023

PUTRAJAYA: The Health Ministry has submitted an application for six new initiatives, totalling RM3.4 billion, to the Finance Ministry to be included in Budget 2023, which will be tabled on Oct 7.

Health Minister Khairy Jamaluddin said the application was presented through an engagement session with Finance Minister Tengku Datuk Seri Zafrul Tengku Aziz on Aug 30.

"The six new initiatives proposed are the strengthening of the healthcare and wellness programme, with an estimated budget of RM738 million, improvement and repair of the ministry's health facilities amounting to RM791.5 million and improving the effectiveness of

healthcare treatment, which (will be) RM850 million.

"It also includes the replacement of critical and obsolete medical assets (RM400 million), digitalisation of healthcare services (RM460 million) and appreciation incentives for medical personnel (RM183 million)," he said during the "One-Year Achievement as Health Minister" interview recently.

Khairy said the application to improve and repair healthcare facilities was made because there are 2,732 government clinics in neglected condition, but still operating to provide healthcare services to the public.

"Good health can be achieved through adequate and functioning

healthcare facilities. It saddens me to witness the conditions of many of our public clinics, particularly those in rural areas, including Sabah and Sarawak.

"Hence, I have requested a special budget from the Finance Ministry to be approved in Budget 2023.

"It includes the upgrading of building infrastructure and replacement of medical equipment."

Khairy added that the ministry is extremely grateful to Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob and Tengku Zafrul, as well as Malaysians as a whole, who support the proposal for the ministry's allocation to be increased to 5% of gross domestic product, compared with

the current 2.1%.

He said the ministry's application was rational as it would help provide services to always keep Malaysians healthy and provide the best treatment to those who are sick.

"However, the ministry is also aware that if this application is approved, it does not mean we will implement it next year. It may take up to five years, and we also understand the country's financial situation.

"But I feel this matter can be implemented. For example, through an increase in revenue collection or through rerationalising the allocation, just like in rationalising the petroleum subsidy to targeted groups." - Bernama